

[Texte]

**Mr. Campbell:** And whom he works for.

**The Chairman:** I would like to hear Mr. Taylor first. Mr. Taylor.

**Mr. Taylor:** Mr. Rathie is one of the four members of the National Harbours Board appointed by Order in Council. I am one; Guy Beaudet from Montreal is the second; Dr. Steve Weyman from St. John's is the third, and Mr. Rathie is the fourth.

**Mr. Mazankowski:** He is a pretty important man.

• 1715

**Mr. Taylor:** As the Chairman of the Board, as Mr. Campbell has indicated, I nominally come here and answer for the board.

**The Chairman:** He is a member of the National Harbours Board.

**Mr. Reynolds:** I just take exception to Mr. Campbell comparing this request to bringing a truck driver here. Mr. Rathie is an important member of the board, you say you have a lot of important things before this Committee, and I think it shows the attitude a lot of people from Eastern Canada have towards Western Canada. Half the budget in this is for Western Canadian ports, this man is part of that, and his resignation has been demanded by myself, by the mayor. It has been demanded by a minister of your government.

**The Chairman:** Mr. Reynolds, I think you should direct your remarks to the Chair or to the Committee and not have a crossfire between two members.

**Mr. Blouin:** You are using the Committee for propaganda.

**The Chairman:** Does anybody wishes to speak further to Mr. Reynolds' motion.

Shall I put the question?

**Mr. Reynolds:** Could we have the vote recorded, Mr. Chairman?

**The Chairman:** You want the vote polled.

**Mr. Reynolds:** Yes.

**The Chairman:** We shall have a polled vote. I will put the question and the Clerk will then poll the Committee members. I would advise the Clerk to check off all those people who are officially members of the Committee because only official members of the Committee can vote.

It is moved by Mr. Reynolds:

that this Committee requests that Mr. Rathie appear before this Committee.

**Mr. Mackasey,** do you want me to read the question again because, owing to your busy schedule, you came in late?

**Mr. Mackasey:** Yes, Mr. Chairman.

**The Chairman:** Mr. Reynolds moved that this Committee requests that Mr. Rathie—I might add that he is a member of the National Harbours Board—appear before this Committee.

[Interprétation]

**M. Campbell:** Et qui sont ses supérieurs.

**Le président:** J'aimerais avoir la réponse de M. Taylor en premier.

**M. Taylor:** M. Rathie est un des 4 membres du Conseil des ports nationaux qui est nommé en vertu d'un Décret en conseil. J'en suis également un. Guy Beaudet de Montréal est le deuxième, le docteur Steve Weyman de St. John est le troisième et M. Rathie est le quatrième.

**M. Mazankowski:** C'est un homme assez important.

**M. Taylor:** Comme président du Conseil, comme l'a dit M. Campbell, je compare ici et je réponds au nom du Conseil.

**Le président:** Il est membre du Conseil des ports nationaux.

**M. Reynolds:** Au fait que M. Campbell compare sa comparaison à une demande de comparaison d'un conducteur de camion. M. Rathie est un membre important du Conseil; vous dites que le Comité est saisi de nombre de questions importantes, et je pense que cela témoigne de l'attitude dont font preuve de nombreux ressortissants de l'Est à l'égard de l'Ouest. La moitié du budget que nous étudions ici est destinée aux ports de l'Ouest, et M. Rathie est responsable de ces derniers, et je rappelle que sa démission a été exigée non seulement par moi, mais également par le maire et par un ministre du parlement.

**Le président:** Monsieur Reynolds, vous devriez, je crois, adresser vos commentaires à la présidence ou au comité, et ne pas échanger des opinions d'un côté à l'autre de la table.

**M. Blouin:** Vous vous servez du comité à dessein de propagande.

**Le président:** Quelqu'un d'autre a-t-il quelque chose à ajouter au sujet de la motion de M. Reynolds?

Vais-je mettre la motion aux voix?

**M. Reynolds:** Pouvons-nous faire consigner les résultats du vote, monsieur le président?

**Le président:** Vous voulez un vote par appel nominal?

**M. Reynolds:** Oui.

**Le président:** Nous allons procéder à un vote par appel nominal. Je vais mettre la motion aux voix et le greffier va appeler les membres du comité. Je demanderais au greffier de vérifier si tous les députés présents sont officiellement membres du comité car seuls les membres en règle peuvent voter.

Il est proposé par M. Reynolds;

Que le comité demande la comparaison devant lui de M. Rathie.

**Monsieur Mackasey,** voulez-vous que je répète la question étant donné que vos nombreuses occupations vous ont fait arriver en retard?

**M. Mackasey:** Oui, monsieur le président.

**Le président:** M. Reynolds propose que le Comité demande la comparaison devant lui de M. Rathie—j'ajouterais qu'il s'agit d'un membre du Conseil des ports nationaux.